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Referat Studienævn for Pædagogik 
 
   
Dato: 12-09-2018- 9:30 - 11:30    
Lokale: 
Deltagere:  
 
Fraværende:  
Referent: 
Dagsorden sendt 
til orientering til:  

Mødelokale Romeo 
Peter Hobel (PH), Finn Wiedemann (FW), Lars Frode Frederiksen (LFF), Terese 
Kjær Rasmussen (TKR), Ane Qvortrup (AQ) 
Rie Kjeldbye Mangor Holm, Betina S. Stick   
Dorte Cohrt Nebel 
 
Anne Jensen, Louise Lund, Torben Spanget Christensen, Herdis Toft, Christina 
Bruun Levinsen 

 

 
Dagsorden 
 

  

0. Valg af næstformand 
1. Godkendelse af dagsorden 12. september 2018 

 

2. Godkendelse af referat 15. august 2018 – godkendt v/skriftlig høring med frist 
10. september 2018 

Dato 21. juni 2018 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger Sagsnr. 18/939 
5. Sager til behandling eksamen 

a) Ændring af censur ved reeksamen i faget Sprogtilegnelse 2*) 
 

6. Sager til behandling studieordninger 
a) Ændring af Læringsteori i pædagogisk belysning*) 
b) Ændring af Forskningsmetoder i pædagogik*) 

 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Revidering af årshjul*) (årshjul) 
b) b) Opdatering af KA-uddannelsens markedsføringssider, så de er 

tilpasset målgruppen (årshjul) 
(https://www.sdu.dk/da/Uddannelse/Kandidat/Paedagogik) 

c) c) Vejledning ifm udlandsophold (årshjul) 
d) d) Slutevaluering (årshjul) 
e) e) Studiestartsundersøgelsen Kandidat i Pædagogik (udsat punkt) 
f) f) Ændring af procedure i forbindelse med bachelorprojekt (udsat 

punkt) 
g) g) Undervisningsevaluering: Udtryksformer 2*) 
h) Undervisningsevaluering: Videnskabsteori*) 
i) i) Undervisningsevaluering: Sprogtilegnelse 2*) 
j) j) Undervisningsevaluering: Etik og værdier*) 
k) k) Studiemiljøundersøgelse BA*) (PH) 
l) l) Samling af BA-undervisning på 3 dage (PH) 

 

8. Andre sager til behandling 
a) Intro til ODIN 
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Ad pkt. 0 
Punktet udsættes til næste møde (10.10.2018).  
 
Ad pkt. 1 
Dagsordenen blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referatet er godkendt via skriftlig høring med frist 10. september 2018. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Orienterede om at introdagene generelt er gået godt.  
- Der har været afholdt statusmøde med fakultetet i forbindelse med de netop udfærdigede 

uddannelsesberetninger. Der udarbejdes så handleplaner, som skal behandles i studienævnet.   
- Optaget på IKP er desværre ikke helt tilfredsstillende og har ikke været det sidste år heller. På 

statusmødet blev en dimittendundersøgelse på IKP diskuteret. Resultaterne fra en 
dimittendundersøgelse vil kunne hjælpe med, at vi med sikkerhed kan se, hvad de studerende 
kan bruge denne uddannelse til. Der arbejdes på IKP med at forbedre både akademisk 
skriftlighed og studiemiljøet. Også et nyt tiltag med et symposium, hvor 3. g elever inviteres. 
Forhåbentlig kan et sådant arrangement være med til at udbrede kendskabet til uddannelsen.  

- I forlængelse af Pædagogisk Dag er det besluttet også at arbejde med studiemiljøet på 
kandidatuddannelsen. Der er aftalt møde med et par 2. års studerende om bl.a. oprettelse af 
en foredragsforening. 

- Suppleringskurset på kandidaten udfases med det dimensionerede optag i 2019 og der 
arbejdes med et alternativ, der kommer til at ligge sideløbende med den egentlige 
undervisning.  

- Der vil i nærmeste fremtid blive kikket på studenterbestanden på både bachelor og kandidaten 
for at få udmeldt inaktive studerende og indgået aftaler med evt. forsinkede studerende.  

b) Vicestudieleder: 
- Der arbejdes med at organisere og afholde et BA-seminar i lighed med specialeseminar. I 

første omgang tænkes det lagt i forbindelse med undervisningen i Kulturmøder i praksis. BSS 
og PH vil orientere om proces og formalia ifm bachelorprojektet. I foråret (februar) afholdes et 
foredrag sammen med Biblioteket om ’Den gode opgave’.  

-  Direktionen har besluttet, at der på SDU - ligesom på KU - skal indføres et karakterkrav på 
uddannelserne. Der bliver nok ikke tale om ens krav for alle uddannelserne, men der vil være 
mulighed for differentiering. Det vil nok blive muligt for dem, der ikke kan blive optaget på 
karakterkravet alene at søge ind ved at bestå UNI-testen samt en fagspecifik prøve, der løses 
på stedet. Dette kan tidligst indføres fra 2021.  

c) De studerende havde ingen meddelelser.  

b) Ansøgning om forplejning til hold A*) 
c) Forslag til datoer til studienævnsmøder i F19*) 

9. Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling 

 

10. Eventuelt 
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d) Sekretariatet: 
- Informerede om optagelsestal. På IKP har 35 studerende fået tilbudt en plads, hvoraf 31 har 

accepteret. På kandidaten er der optaget 56 hvoraf 52 har søgt uddannelsen som 1. prioritet.   
 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 5 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ændringen, der allerede er godkendt af fakultetet, blev godkendt af studienævnet. Ændringen træder 
undtagelsesvis i kraft fra F19.  
 
Ad pkt. 6 

a) De foreslåede ændringer blev godkendt i faget Læringsteori i pædagogisk belysning:  
- Tilføjelse af afsnit om Viden – Dimittenden har viden om læringsteori og kan redegøre for 

forskellige læringsteorier. 
- Sletning af: Også grænselæring, læring i tværfagligt samarbejde og i tværprofessionelt 

samarbejde inddrages under punktet Undervisningsfagets indhold. 
- Ændring af ekstern censur til intern censur for så vidt angår både ordinær eksamen som 

reeksamen.  
b) De foreslåede ændringer blev godkendt i faget Forskningsmetoder i Pædagogik:  

- Eksamensbestemmelser tilføjes: …..Desuden består materialet af et resumé og 
eksamensoplæg af den ud valgte tekst på 1-2 normalsider udarbejdet af eksaminanden. 

- Gruppeprøve mulig: Ja, Max. antal deltager 3. 
- Varighed: Én studerende: 30 min, to studerene: 40 min, tre studerende: 50 min 
- Forberedelse: Nej  
- Flere studerende kan bidrage til opgaven: Ja, max. 3 studerende. Det skal nøje fremgå af 

besvarelsen, hvem der er ansvarlig for hvilke del af opgaven. For hver ekstra studerende, 
der bidrager til opgaven, forhøjes sideantallet med 50%. 

 
Ad pkt. 7 

a) Årshjulet blev som arbejdsredskab godkendt. 
b) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
c) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
d) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
e) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
f) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
g) Udtryksformer 2: Underviser har udtrykt ønske om ændring af fagbeskrivelse. PH tager kontakt til 

underviser.  
h) Videnskabsteori: Godkendt 
i) Sprogtilegnelse 2: Godkendt 
j) Etik og værdier: Godkendt 
k) Besvarelserne peger på, at der skal sættes ind overfor både faglige og sociale fællesskaber. På trods 

af at de fleste synes, at det kunne være bedre, svarer 85 %, at der er med i en studiegruppe. Der 
har allerede være igangsat arrangementer for at forbedre det sociale miljø, som fx 
julearrangementet sidste år. Hvis der etableres et fagråd, vil de kunne mødes i et fagrådslokale. Der 
arbejdes i flere fag med studiegrupperne og med at stimulere de studerende til at arbejde sammen. 
Der er i år færre pendlere, og det kan måske være med til at forbedre det sociale studiemiljø. I fag 
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med undervisningsdeltagelse skal der afleveres opgaver, der udarbejdes i grupper. Studiemiljø 
ønskes som et egentligt punkt på næste møde (10.10.2018), så studenterrepræsentanterne har 
mulighed for at indsamle input blandt de studerende. Studiemiljøet er jo et samspil af både 
underviserne og de studerende. PH undersøger hvordan et Fagråd etableres.  

l) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
 

Ad pkt. 8 
a) Punktet behandles på næste møde (10.10.2018).  
b) Der blev bevilget 850 kr. til 2. introdag for både hold A og hold B    
c) Mødedatoer blev godkendt med ændring af aprilmødet til 24. april 2019.   

 
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 10 
 
 
Næste møde afholdes den 10. oktober 2018, kl.  9:30 – 11:30 i Romeo 
 
 
Finn Wiedemann  
Studienævnsformand  /         Dorte Cohrt Nebel  
                                     Studienævnssekretær 


